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1. Mötets öppnande 
Mötet öppnas. 

 
2. Fastställande av dagordning  

Föreslagen dagordning fastställs.   
 
3. Val av justerare 

Clarence Kopparberg och Lennart Nordh.  
  
4. Föregående protokoll 

Rådet godkänner förgående protokoll.  
 
5. Förvaltningen rapporterar 
 
Sanna Halfdan, preventions- och säkerhetssamordnare berättar om 
arbetet med trygghetsvandringar som en del av trygghetsarbetet 
samt hur dessa organiseras. Under trygghetsvandringarna tittar man 
på både den fysiska och den sociala miljön i området, och 
ambitionen är att inkludera både personer som arbetar med fysiska 
aspekter såsom belysning, trafikfrågor och parkfrågor, samt 
personer som jobbar med ungdomar, uppsökande och andra som 
arbetar i närheten av de aktuella platserna. Representanter från 
pensionärsorganisationerna är ofta medverkande under 
trygghetsvandringar, men diskussion bör föras vidare om hur vi kan 
öka äldreperspektivet på trygghetsvandringarna för att de ska bidra 
till ökad trygghet för äldre. 

Det diskuterades även öppettider för fritidsgårdar, 
ordningsvakternas olika områden samt kameraövervakning som 
kommit igång i Skarpnäck vid tunnelbanan samt att fler är 
planerade att sättas upp i centrala Skarpnäck. Frågor ställdes även 
huruvida det finns samverkan mellan polis, skola och socialtjänst 
för att fånga upp ungdomar i lägre åldrar som riskerar att hamna i 
fel sammanhang, samt vikten av att fäder inkluderas i arbetet. Sanna 
informerade om att det sker regelbunden samverkan på olika nivåer, 
vissa strukturerade och återkommande och andra vid behov. 
Synpunkt framfördes även gällande vikten av att hissar vid 
tunnelbanestationer fungerar, en viktig fråga både hur 
tillgänglighets- och trygghetssynpunkt.  

Avdelningschef Karin Bülow berättar att med utgångspunkt i det 
arbete som förvaltningen tillsammans med representanter från SPR 
genomfört så har förvaltningen ansökt om stimulansmedel för att 
minska ensamhet. Ansökan riktas till förebyggande arbete och att 
tillskapa ytterligare aktiviteter för seniorer i förvaltningens och 
pensionärsföreningarnas organisation, ansökan har behandlats av 
äldrenämnden och beviljades en del av ansökan då många 



 

 

 

 Protokoll 
Sida 3 (7)  

Protokoll från Skarpnäcks stadsdelsnämnds 
pensionärsråd 
 

ansökningar kommit in och det därför är gjort en fördelning av de 
medel som finns.  

Vilka extramedel som eventuellt kommer att tilldelas projekt med 
inriktning mot God och Nära Vård kommer att avgöras senare i vår. 
 
Karin berättade vidare att förvaltningen under sommaren kommer 
att ha ett utökat aktivitetsutbud, bland annat kompletteras med 
bussutflykter för seniorer. 

Hemmet för gamla demens har nu genomfört Silviautbildningen och 
certifiering sker preliminärt den 2 maj 
 
Vidare gavs information om att det sökts ytterligare stimulansmedel 
för att främja ett hållbart arbetsliv. Delar av förra årets tilldelning 
användes till en relativt omfattande utbildning för 
förflyttningsteknik för hemtjänsten. De nu sökta medlen ska tjäna 
till att fortsätta jobba med förflyttningstekniken, men också för 
inköp av mer lättviktiga och användarvänliga portabla liftar som 
medicinskt ansvarig för rehabilitering tittat på. De sökta medlen ska 
även användas till att arbeta effektivt med kompetensutveckling där 
processen för detta behöver förbättras.  
 
Karin informerade även om arbetet som skett och sker i stadsdelen 
mot bakgrund av de två senaste skjutningarna i Skarpnäck.  
 
Information gavs även om nämndsammanträdet den 28 april där 
temat är tryggheten i Skarpnäck. Möjlighet finns för medborgare att 
komma och ställa sina frågor.  

 
6. Frågor inför nämndsammanträdet 26 augusti 
 
§ 7  
Underlag för budget 2023 med inriktning 2024 och 2025  
Rådet uppskattade dokumentet och konstaterade att många av de 
verksamhetstankar och verksamhetsmål som förs fram är i 
samstämmighet med det som anförs i flera av stadens 
framåtsiktande policydokument, planer som rådet tidigare 
kommenterat och i grunden ställt sig bakom.  
 
Av naturliga skäl hade rådet valt att fokusera sina kommentarer och 
synpunkter till det som avser äldreomsorgen. Seniorboenden lyftes 
som en särskilt viktig och positiv åtgärd, inte bara för de boende 
men också för att det kan generera positiva ringar på vattnet i och 
med frigörandet av andra bostäder. Frågor ställdes till Karin Bülow 
gällande skrivningar i ärendet om förväntad vårdskuld, relationen 
mellan tilldelning av budgetmedel och befolkningstillväxt samt 
generellt om toleransen för budgetpåverkan i och med målen som 
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satts upp. Rådet noterade att aviserade budgetramar förväntas leda 
till behov av kostnadsminskningar inom alla verksamheter och 
ytterligare effektiviseringar.  
 
Karin berättade om hur efterfrågan på vård- och omsorgsboenden 
förändrats före och efter coronapandemin med en nedgång de 
senaste åren, och att detta i kombination med en idag stor 
omfattning av hemtjänstärenden i förlängningen kan innebära ett 
större behov av vård- och omsorgsplatser. Gällande boende i 
stadsdelen konstateras att andelen äldre blir fler men att 
befolkningstillväxten inte ökar som i övriga staden, vilket får 
påverkan på budgettilldelningen.  
 
§ 8 
Revidering av delegationsordning för Skarpnäcks stadsdelsnämnd 
Rådet har inga synpunkter 
 
§ 9 
Upphandling av driften av sjuksköterskejour 
Fråga ställdes om skälet till varför ny upphandling behöver ske. 
Karin Bülow meddelade att skälet är att avtalet går ut. Rådet gavs 
en översiktlig information om hur arbetet sker mellan ordinarie 
sjuksköterskor, undersköterskor och sjuksköterskepatrullen samt att 
det är en välfungerande samverkan med patrullföretaget  
 
§ 10 
Stockholms stad bör snarast inrätta en vetenskapligt baserad 
koldioxidbudget  
(svar på medborgarförslag) 
Rådet har inga synpunkter. 
 
§ 11 
Hundrastgård på Nytorps gärde 
(svar på medborgarförslag) 
Rådet har inga synpunkter. 
 
§ 12  
Skyltar för upplysning 
(svar på medborgarförslag) 
Rådet har inga synpunkter. 
 
§ 13 
Grönområdet mellan Helsingborgsvägen och Markuskyrkan 
(svar på medborgarförslag) 
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Rådet har inga synpunkter. 
 
§14 
Personligt ombud  
(svar på skrivelse från Monica Lövström m.fl. (S)) 
Rådet har inga synpunkter. 
 
§ 15 
Projektrapport nr 2/2022, bidrag till ideella föreningar 
(yttrande till revisionskontoret) 
Rådet har inga synpunkter.  
 
§ 16 
Trafikförändringar i SL-trafiken 2022/2023 (T23) 
(svar på remiss från kommunstyrelsen) 
Rådet instämmer i förvaltningens synpunkter när det gäller 
kollektivtrafiken i ett större perspektiv inte minst med tanke på den 
planerade byggnationen av bostäder i stadsdelen. Gäller såväl ökad 
kapacitet för tunnelbanan och bättre tvärförbindelser samt fler 
upp/nedgångar till tunnelbanestationerna samt en långsiktig lösning 
av problemen med rulltrappor och hiss vid Bagarmossens station. 
 
§ 17 
Planärende på samråd Del av Hammarbyhöjden 1:1 m.fl. 
Sjöstadshöjden 
(svar på remiss från stadsbyggnadsnämnden) 
Under denna punkt uppmärksammades att Stockholms stad haft en 
policy om gröna stråk mellan stadsdelarna, men att detta tagits bort 
utan att något egentligt beslut fattats. Gröna stråken anses ha stort 
värde, och konsekvenserna av bebyggelserna blir stora i denna del. 
Leif Johansson (PRO) önskade få till protokollet att han håller med 
om denna synpunkt. Fråga lyftes även huruvida det stora antalet 
kontorsplatser som planeras är nödvändiga nu när fler arbetar på 
distans än tidigare.  
 
§ 18 
Ändring av reglementen för vissa facknämnder och 
stadsdelsnämnder  
(svar på remiss från kommunstyrelsen) 
Rådet har inga synpunkter.  
 
§ 19 
Stockholms stads strategi för fritids- och ungdomsgårdar 
(svar på remiss från kommunstyrelsen)  
Rådet instämmer med förvaltningen. Synpunkt framfördes om att 
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både tjejer och killar ska kunna trivas i samma miljö, och att det 
borde läggas mer resurser på detta.  
 
§ 20 
En skärpt syn på brott mot journalister och utövare av vissa 
samhällsnyttiga funktioner (SOU 2022:2) 
(kontorsyttrande som svar på remiss från kommunstyrelsen) 
Rådet har inga synpunkter.  
 
§ 21 
Handlingsplan för nya bad 
(kontorsyttrande som svar på kontorsremiss från 
miljöförvaltningen) 
Rådet instämmer med synpunkterna i yttrandet.  
 
§ 22 
Ej verkställda beslut 2021. 
Rådet noterar att de allra flesta av kvarvarande beslut hänger ihop 
med pandemin. Inga övriga synpunkter.  
 
7. Rapporter 
 
Leif Johansson meddelade att det kommer att arrangeras en mässa i 
Kista om välfärdsteknik och att detta kan vara intressant att besöka. 
Vidare meddelade han att det i kommande val kommer att se 
annorlunda ut i vallokalerna på grund av nya regler för att skydda 
valhemligheten, och att den nya ordningen i vallokalen kan leda till 
längre köer. Därför kan det vara lämpligt att upplysa medlemmar i 
pensionärsorganisationerna om att välja tider då det är färre 
personer som röstar, eller nyttja andra sätt att rösta såsom 
poströstning eller förtidsröstning. 
 
Resonemang fördes gällande KPR och SPRs arbeten och hur dessa 
är uppbyggda och fungerar i samverkan med förvaltningarna och 
politikerna. Karin Bülow förtydligar de olika mandaten som 
nämnder, förvaltningar och kommunfullmäktige/kommunstyrelsen 
har.  
 
Lennart Nordh informerade att ett kommunalpolitiskt och 
regionalpolitiskt program tagits fram av pensionärsorganisationen, 
där rollen för stadsdelsnämndernas pensionärsråd särskilt lyfts fram.  
 
Påminnelse gavs gällande kommande samverkansmöte mellan de 
kommunala pensionärsrådets och hälso- och 
sjukvårdsförvaltningen.  
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Frågor ställdes även till Karin Bülow gällande statusen för den 
fjärde dosen av coronavaccin för äldre. Karin meddelade att det går 
bra och att vaccinering skedde för två månader sedan på Hemmet 
för gamla, samt att regelbundna uppföljningar görs för att 
säkerställa att nyinflyttade fått erbjudandet och motiveras att ta 
vaccinet.  
 
8. Övriga frågor- *balanslistan 
 
Besök på Hemmet för gamla planeras preliminärt till augusti.  
 
Justeras: 
 
Vice ordförande Clarence Kopparberg 
 
Ledamot Lennart Nordh  
 
Sekreterare Julia Ögren  
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